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Zápis z 25. jednání Pracovní skupiny Cestovní ruch 

Název 25. jednání Pracovní skupiny Cestovní ruch 

Datum 6. prosince 2023, 11:00 –14:30 

Místo Zborovská 11, Praha 5 – Smíchov, místnost: sál zastupitelů 

Účastníci viz prezenční listina 

Přílohy zápisu Příloha č. 1 – Program 25. jednání PS Cestovní ruch 

Příloha č. 2 – Prezenční listina  

Příloha č. 3 – Projekt Bohemian Perfection 

Příloha č. 4 – Program rozvoje cestovního ruchu v SČ kraji 

Příloha č. 5 – Orientační a IS iSIGNUS 

Příloha č. 6 – Shrnutí činnosti SCCR za rok 2023 a výhled pro 

nadcházející rok 

Příloha č. 7 – spolek svatá Ludmila  

Příloha č. 8 – prezentace MMR – L. Steiner + kulatý stůl 6.9.2023 

Příloha č. 9 – MP KTZ 2022 + seznam kult. a turist. cílů 

 

Bod. č. 1 - Úvod 

V pořadí 25. jednání Pracovní skupiny Cestovní ruch zahájil předseda PS, pan Václav 

Pošmurný přivítáním všech přítomných členů a hostů. Pracovní skupina se sešla 

v usnášeníschopném počtu členů (13 členů, 12 hostů, 3 pracovníci sekretariátu RSK, 

podrobněji Příloha č. 2).  

Předseda představil jednotlivé body programu. Tento bod byl bez připomínek, a tudíž 

jednomyslně schválen. 

 

Bod č. 2 – Projekt Bohemian Perfection 

V. Pošmurný předal slovo paní Děkanovské, která představila projekt Bohemian Perfection, do 

kterého se zapojila před čtyřmi lety. Jedná se o platformu aktérů tradičních řemesel České 

republiky zaměřenou na rozvoj jejich konkurenceschopnosti, širší síťování, popularizaci  

a napojení na kulturní cestovní ruch. Financováno z evropských fondů. Vytvořena platforma 

bohemianperfection.cz (síťování jednotlivých aktérů). 

V. Pošmurný – doporučení propojit se s projektem na https://www.regionalni-znacky.cz  

Š. Barešová – mapa ČR – Toulava, má regionální produkty, 70–80 % ČR pokryta; 

G. Keijsper – regionální výrobce z Mnichova Hradiště – pletení orobince;  

 Obsah prezentace je přílohou č. 3 zápisu.   
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Bod č. 3 - Program rozvoje cestovního ruchu ve Středočeském kraji 

D. Fialová – poděkování za účast při zpracování analytické části, účast na workshopu;  

k 31. 10. zpracovatel SPF Group dokument odevzdal v dohodnutém rozsahu; program se člení 

na návrhovou, analytickou a implementační část plus manažerské shrnutí; vize pro program 

rozvoje na období 2024–2030 – čím se má SČ kraj v programovém období stát; stanoveny tři 

cíle; dle zákona o posuzování vlivů na životní prostředí nutný proces SEA – předloženo do 

Rady a Zastupitelstva kraje na vědomí (p. radní Švenda pověřen zastupováním kraje v tomto 

procesu); nyní zpracovávána přihláška do procesu;  

V. Pošmurný – jakmile schvaluje zastupitelstvo, chtějí SEA 

D. Fialová – v informačním systému SEA, který vede MŽP není jediná koncepce CR, kromě 

koncepce CR spojené s územním rozhodnutím města Brna (cca rok 2016); předběžné 

stanovisko odboru ŽP je, že do chráněné oblasti Natura 2000 koncepce nezasahuje; 

L. Gardoň – program je zpracován velmi podrobně a koncepčně; 2 technické připomínky: str. 

112, příloha 2 (např. ve SČ 6 biosférických rezervací – ale je jedna jediná, tj. Křivoklátsko); 

str. 109 uváděno, že je 9 geoparků v ČR, ale je jich 11; 

D. Fialová – prostor pro opravy (prosba směrem k panu Gardoňovi, aby napsal zmíněné 

připomínky paní Fialové do emailu); dílčí připomínky posílat, lze opravit;  

V. Pošmurný – pokud bude žádáno o finanční prostředky na DMO, vazba na strategii, má se 

uvádět již tato nová? 

D. Fialová – poslán dotaz na MMR ČR, doporučili zveřejnit dokument na web s tím, že je ve 

fázi schvalovacího procesu; nastaven Akční plán 2024-2025 (administrativní přípravy, 

systémové přípravy) – od ledna; ANO, pro žádosti o podporu DMO z prostředků kraje již uvést 

vazbu na novou strategii; 

Obsah přednášky je součástí prezentace – viz. Příloha č. 4. 

 

Bod č. 4 – Orientační a IS iSIGNUS 

Předseda p. Pošmurný přivítal hosty pana Stupku, pana Rysa a paní Adámkovou ze společnosti 

EGOE / iSignus. iSIGNUS přináší systémové a dostupné řešení, které nabízí obrovskou míru 

variability a možnosti individualizace. Nejedná se jen o orientační systém pro „turisty“ přináší 

i jedinečnou kvalitu pro „domorodce“. Je přehledný a čitelný, nenápadný, a přitom jasně 

rozpoznatelný, ukazující správným směrem, trvanlivý a odolný, připravený na změny, 

systémový. Možnost financování z dotací až do výše 95 %. 

V. Pošmurný – jak na systém nahlíží odbor dopravy při umisťování značení; zkušenost, 

jakmile umístěno na náměstí, projednáváno v rámci stavby, bere se jako reklama; zda někde 

nastal problém při umístění? Negativní zkušenosti při projednávání z Benešova = vždy řešeno 

jako dopravní značení; 

O. Rys – již v několika obcích; toto není dopravní značení, nevztahuje se na toto legislativa; 

ale nesmí být v dopravním prostoru, spíše bráno jako mobiliář;  

J. Stupka – nespadá pod prováděcí předpisy o dopravním značení; nazváno jako edukační 

systém (historické budovy, osobnosti); systém je novinkou;  

V. Pošmurný – nastane časem barevná degradace?  

J. Stupka – materiál vyzkoušený, odolný; hlavním cílem je unifikace značení českých památek;  



 
 
 
 

   3 
 

V. Pošmurný – vize pěkná, ale nutno brát v potaz jednotný vizuální styl měst nebo zpracované 

manuály; každý styl je jiný; 

G. Keijsper – jak se liší oproti hnědému značení cenově? A problematika vandalismu? Řešíte 

i projektové dokumentace?  

O. Rys – jeden sloupek cca 40 tis. Kč realizačních nákladů; nutný aspekt přípravy; systém je 

robustní, pokud někdo postříká, dá se vyčistit, lehce přebrousit;  

J. Stupka – ano, nabízíme PD již při první konzultaci (určí se body navigace, zájmu, 

propojení); značení kulturních památek je však prioritou;  

Obsah prezentace je přílohou č. 5 zápisu.   

 

Bod č. 5 – Shrnutí činnosti SCCR za rok 2023 a výhled pro nadcházející rok  

V. Pošmurný předal slovo J. Kulhánkovi. V. Pošmurný ze svého pohledu kvitoval konferenci 

v Kutné Hoře, pochválen catering, pouze nebylo kde si položit notebook. Pan Kulhánek sdělil, 

že by v konferenci SCCR chtěla pokračovat i příští rok, kladné ohlasy od účastníků. Několik 

možností, vize že by byla konference putovní. Nyní uvažováno o Škoda muzeum nebo Uhelný 

mlýn, v jednání. Varianty o zpoplatnění konference nebo částečné zpoplatnění. Letos 

prezentující bez honoráře, prostory též nabídnuty k využití za výhodnější sumu. Letos na 

konferenci skrze na pozvání, v příštím roce možnost dostupného registračního formuláře. 

Potenciál zpoplatnění, že účastník přijede, když si akci uhradí. Pochváleni zaměstnanci SCCR 

podílející se na uspořádání konference.  

V. Švenda – zpětná vazba od účastníků, zda jsou ochotni platit za účast na konferenci? 

J. Kulhánek dále zhodnotil v kostce rok 2023. SCCR by ráda pokračovala i v nadcházejícím 

roce v projektu Snídaně s Novou či Prima svět. Nova nabídla celý 5hodinový blok, což jiná TV 

nenabídne. Spuštění webu: Střední Čechy Convention Bureau (strednicechycb.cz), portál 

zaměřený na firemní turistiku. Rádiová kampaň na Blaníku, opět by se mělo pokračovat 

v rádiové kampani. V letošním roce mnoho Press tripů (2022–9, letos již 27). Tlak na SČ bude 

větší. Praha jedno ze tří nejpřetíženějších center, tudíž vize dostat lidi z Prahy ven (nejblíže 

SČ).  

T. Pospíšil – k Press tripům – bude rád za zpětnou vazbu, zhodnocení Press tripů; dotaz na cenu 

víkendové snídaně na Nově? Okruh zvaných hostů je jaký?  

V. Švenda – 1,3 mil Kč za čtyři díly (4 víkendy); 

J. Kulhánek – od CzechTourismu dostává SCCR odkazy na samotné články apod.; kapacita 

sálu byla cca 150 lidí a přednost udělena oblastním destinacím; 

V. Pošmurný – finanční vyhodnocení Press tripů dělala K. Kratochvílová; zhodnocení 

dostávají průběžně DMO; 

J. Kulhánek informoval o zahraničních kampaních (Slovensko polepy autobusů a inzerce PR 

články, Polsko příhraniční města + letiště Varšava), příští rok pokračování. Focení s figuranty 

(spojeno se změnou národního tématu „Aktivní turistika“, příprava materiálů na další dva roky). 

T. Martanová – dotaz na měřitelnost úspěšnosti zahraničních kampaní?  

J. Kulhánek – těžko měřitelné např. u polepů autobusů, práce spíše s QR kódy; vizuální 

kampaň – jediná možnost investovat do dotazníkového šetření; 

 

https://www.strednicechycb.cz/
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V neposlední řadě ředitel SCCR zmínil polepy autobusů ve spolupráci s IDSK a PIDem v SČ, 

podepsané memorandum o další spolupráci. Účast na veletrzích, co se týká českých, tak účast 

na HW, žádost nyní předložena Radě kraje. Co se týká zahraničních veletrhů, tak je to otázka 

nového vedení CzechTourismu (čeho se budou účastnit). Informace z Asociace krajů 

cestovního ruchu minulý týden – nové revoluce nebudou a výpis veletrhu bude stejný i v roce 

2024. SCCR by ráda vyzkoušela účast na veletrhu v Utrechtu, Holandsko – zaměřen na aktivní 

turistiku.  

G. Keijsper – nabídl pomoc jako rodilý mluvčí při účasti na veletrhu; 

J. Kulhánek – poděkoval a rád by nabídky využil; dále zmínil veletrh WTM Londýn – 

nabídnuto DMO, podnikatelům atd.; využil AquaPalace a s SCCR si rozdělili náklady na účast; 

Plány na rok 2024 – vytvořit mutaci webů SCCR, kteří ještě toto nemají (AJ – 

strednicechycb.cz a sccr.cz); vznikne nový web k produktu „Královský region“; novinkou 

kampaň na Spotify – dovezeno z veletrhu WTM Londýn; rádiové kampaně Polsko, Slovensko; 

OH kampaň zaměřená na vodní turistiku (podmínkou národní dotace); s otazníkem projekt 

TouchPoint (oslovit, získat a udržet kultivované a bonitní turisty díky přímým, novým 

i posíleným, zejména dálkovým letům) – spolupráce mezi CzechTourism, Prague City 

Tourism, Letištěm Praha. Pokud bychom se zapojili, byla by SCCR čtvrtým subjektem. 

Připraven materiál do Rady kraje k odsouhlasení, zda bude kraj přístupný k připojení se do 

tohoto projektu.  

V. Švenda – kraj má již informace, do čeho budou finance investované; 2,5 mil. Kč za rok; 

nutno vědět, zda se účast v projektu pro kraj vyplatí;  

J. Kulhánek – vidí větší potenciál jít cestou spolupráce s Prague City Tourism a udělat např. 

lepší zahraniční kampaň;  

Dále SCCR bude pracovat na PR prezentaci (mediální domy). Zaměření na analytickou 

podporu. Centrála by se ráda setkávala s aktéry CR v území, aby informace lépe plynuly 

(s vědomím DMO). 

G. Keijsper – dotaz na filmovou kancelář, zda jsou nějaké výsledky?  

J. Kulhánek – dva zaměstnanci SCCR spolupracují na 20ti filmech ve SČ kraji; připravují 

projekt pro natáčení z Hollywoodu (indická produkce, hledá se ubytování ve SČ kraji na 

několik měsíců, pronájem celé kuchyně apod.); 

T. Pospíšil – nastavení pravidel pro komunikaci se správami NPÚ (negativní ohlasy kastelánů); 

zformalizovat, veškeré plnění, smluvní závazky jsou toho, kdo objekt spravuje či vlastní – musí 

být jasné, které informace může filmová kancelář požadovat;   

J. Kulhánek – filmová kancelář je vázána mlčenlivostí; v lednu 2024 nutno se potkat na 

centrále a vykomunikovat „třecí plochy“ – pověřeny paní Kratochvílová a Kuncová k dojednání 

termínu schůzky;  

 

Obsah prezentace je přílohou č. 6 zápisu.   
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Bod č. 6 – spolek SVATÁ LUDMILA  

 

Pan Pošmurný předal slovo paní M. Janičatové, výkonné ředitelce spolku Svatá Ludmila, aby 

shrnula aktivity spolku za letošní rok. Paní Janičatová představila projekt prodloužení Vintířovy 

stezky (z Blatné do Prahy – Břevnovského kláštera). Dále zmíněna poutní Stezka sv. Ludmily 

(Mělník – Tetín; putovanizakoreny.cz). V roce 2024 připravován projekt Otevřené chrámy 

(kostely, kostelní věže a poutní místa ve SČ kraji). V letošním roce proběhl „Den poutníka“ – 

7/2023 ve Svatém Janu pod Skalou a v červenci 2024 – zřejmě Skalka.  

V roce 2023 proběhla výstava „Putování za našimi světci“ (Sázava, Levý Hradec atd.). Mimo 

SČ kraj se konala výstava v Nepomuku a Čeladné. V Tetíně, Regionálním muzeu Jílové u Prahy 

a Nepomuku se konala další výstava s názvem „Kněžna sv. Ludmila“.  

V neposlední řadě paní ředitelka zmínila intenzivní spolupráci s portálem Mapy.cz.  
 

 

Obsah prezentace je přílohou č. 7 zápisu.   

 

Bod č. 7 – Hnědé dopravní značení – příprava krajského manuálu 

Předseda PS CR představil existující Metodický pokyn pro označování kulturních a turistických 

cílů na dálnicích a silnicích (2022, „KTZ“). Oficiální metodika řeší dopravní značení cílů na 

dálnicích, rychlostních komunikacích a silnicích 1. třídy = v komunikacích ve správě státu = 

ŘSD. Součástí jsou nejen „obrázkové značky“, ale také hnědé šipky od prvotní upoutávky až 

k danému cíli, tedy i po silnicích nižších tříd. Ke stažení je aktuální metodika na stránkách 

Czech Tourismu: 

https://www.czechtourism.cz/cs-CZ/af0b5f10-7940-427d-a64b-e85264640514/page/znaceni-

turistickych-cilu  

Metodika konstatuje, že pro definování označení cílů na silnicích nižších tříd by měl existovat 

seznam na úrovni kraje. Ambicí PS CR je připravit seznam, který by po projednání byl předán 

odboru dopravy a byl schválen na daný rok kompetentním orgánem kraje. Tento seznam by byl 

k dispozici pro jednotlivá ORP jako podklad pro řízení o umístění dopravního značení. Je tedy 

třeba zmonitorovat aktuálně umístěné dopravní značení a do tabulky ze strany DMO doplnit 

turistické cíle s určením umístění prvotní „obrázkové značky“ na dané silnici do seznamu. 

Pan Klimeš se dotázal, kdo je správcem tzv. hnědých značek? Pan Pošmurný konstatoval, že 

dle oficiální metodiky ŘSD, u krajské by to pak byla KSÚS.  

K. Pešatová – sdělila, že na umístění značky je potřeba mít zpracovaný projekt. Obrázek 

kulturní památky schvaluje MK ČR. 

 

Bod č. 8 – Různé, diskuse 

P. Klimeš z Odboru veřejné mobility informoval o aktuálním stavu nově připravované 

cyklokoncepce. Došlo k uzavření sběru podnětů od obcí, měst. Návrh je již hotový a v nejbližší 

době dojde k zveřejnění chystaného připomínkování.  

D. Fialová představila tezi návrhu dotační podpory rozvoje cestovního ruchu 2025+ ze strany 

MMR (viz prezentace L. Steiner – Příloha č. 8a zápisu). Návrh 1 – light (NIV/IV) nebo Návrh 

https://www.czechtourism.cz/cs-CZ/af0b5f10-7940-427d-a64b-e85264640514/page/znaceni-turistickych-cilu
https://www.czechtourism.cz/cs-CZ/af0b5f10-7940-427d-a64b-e85264640514/page/znaceni-turistickych-cilu
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2 – hight (krajská grantová ne/investiční schémata). Žádost směrem k DMO a členům PS CR, 

zaslat nejpozději do pondělí 11. 12. 2023 přes sekretariát svoje připomínky k uvedeným 

návrhům.   

Další připravovanou koncepcí je Strategie Středočeského kraje pro oblast kultury, 

kulturního dědictví a kulturních a kreativních odvětví na léta 2024–2030. Řada členů PS 

se již účastnila workshopů, které se v říjnu a listopadu letošního roku uskutečnily v regionech 

(budou zápisy). Od 15. 12. 2023 k dispozici analytická část a na webu kraje budou vyvěšeny 

jednotlivé kapitoly. Prostřednictvím Google Forms bude možnost se vyjadřovat cca přelom 

únor/březen 2024 – informace o zveřejnění bude distribuována přes sekretariát RSK a na 

příštím jednání PS CR by proběhlo představení dané koncepce.  

Š. Barešová – dotaz na podané žádosti o dotace na IV na SČ kraj, byl převis a cca 10 mil. Kč. 

Na SČ na šest opatření, neuvažuje se o navýšení alokace?  

V. Pošmurný – snaha o navýšení alokace ze strany kraje; o programu je uvažováno i pro rok 

2024; co se týká IC, kterých je 60 (alokace 1,5 mil. Kč, snížil se počet podaných žádostí) opět 

zvažováno navýšení alokace; 

K. Pešatová – se společně s paní Fialovou rozloučila a poděkovala všem přítomným za 

dosavadní spolupráci;  

K. Kurucová – žádost o zaslání studie ke Sv. Janu pod Skalou; 

E. Hochsteigerová – nabídla studii poskytnout (studii ke Sv. Janu pod Skalou nechala 

zpracovat správa CHKO Český kras) – zasláno emailem prostřednictvím sekretariátu dne  

11. 12. 2023; 

 

Úkoly: 

Úkol 7/2023: 

V. Pošmurný + sekretariát – zaslat členům tabulku, do které doplní, kde tur. značka již 

existuje a návrh, kde by byla potřeba (Seznam vybraných kulturních a turistických cílů 

na dálnicích) + MP KTZ 2022 - zasláno 

Úkol 8/2023: 

Sekretariát – zaslat prezentaci MMR (Leo Steiner) / DMO a členové PS CR – zaslat 

sekretariátu do 11. 12. 2023 připomínky k návrhu MMR – zasláno 

Úkol 9/2023: 

Sekretariát zašle kontakty na členy a hosty PS CR – zasláno 

Úkol 10/2023: 

P. Klimeš – bude informovat sekretariát o zveřejnění připomínkování k nové 

cyklokoncepci 

Úkol 11/2023 

D. Fialová + sekretariát – zaslat členům a hostům PS CR informaci o zveřejnění 

připomínkování k Strategii Středočeského kraje pro oblast kultury, kulturního dědictví 

a kulturních a kreativních odvětví na léta 2024–2030 
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Pan předseda pracovní skupiny závěrem poděkoval všem zúčastněným a ukončil 25. jednání 

pracovní skupiny Cestovní ruch. Termín dalšího jednání pracovní skupiny zatím nebyl 

stanoven. 

 

Zapsala: Hana Benšová 

 

Václav Pošmurný, v.r. 

předseda Pracovní skupiny Cestovní ruch 


